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Hned v úvodu cítíme povinnost omluvit se všem členům Společnosti za 
opožděné vydání Informačního věstníku. I když usnesení valného shromádění ukládá 
vědeckému tajemníkovi pravidelné čtvrtletní vydávání, události tohoto léta zhati.y 
usnesení i  předsevzetí mnohem závažnější. V rámci dočasných opatření zůstal tedy 
tento ročník jen o třech číslech .

Těžiště činnosti Společnosti spočívalo v posledním období na hlavním vý
boru. Od valného shromáždění se sešel celkem třikrát ( dvakrát předsednictvo 
HV a jednou přípravný výbor České meteorologické společnosti) a z nedůležitějších 
záležitostí řešil především otázku budoucí federalizace a návrhy na nový organi
zační řád.

Navrho váné stanovy p očíta jí s tím, že vzniknou dvě národní společnosti 
... podobnou skladbou, jako měla dosava-thí ČSMS ( t . j .  s místními skupinami, s odbor
nými skupinami a komisemi). Střešní orgán obou suolečností bude tvořit pouze vý
konný výbor, složený ze Čtyř českých představitelů (předsedy, místopředsedy, 
hospodáře a věd. tajemníka) každé nářodní společnosti, Již z této struktury je 
patrné, že centrem vlastní odborné činnosti se stanou společnosti národní.

Slovenská národní společnost již  vlastně delší čas existovala jako po
bočka. Pro vznik české národní společnosti doporučil HV, aby jeho ěeát^í č le 
nové spolu s předsedy poboček u tvořili přípravný výbor, který by měl do 3 mě
síců po schválení stanov svolat valné shromáždění a připravit volby hlavního 
výboru národní společnosti. Valné shremáždění svolá i  společnost slovenská tak, 
aby funkční období obou zvolených výborů se prakticky kryla.

V oboru zahraničních styků došly dotazy na možnosti další vzájemné spo
lupráce od meteorologických společností PLR a NDR. HV schválil odpověď prof. 
dr. Končeka v tom smyslu, že je třeba nejprve dokončit načaté práce a teprve 
poté projednávat postup další spolupráce.

Vysoce je nutno hodnotit činnost terminologické komise, která dovedla 
své práce na terminologickém slovníku do stadia, velmi blízkého konečné re a li
zaci , Redalčmích prací se ujal užší autorský kolektiv členů ČSMS 2*ři VA'AZ v 
Brně a plní je s vojenskou přesností. Zájemci o činnost v této komisi se ještě  
mohou přihlásit u RNDr Zd„ Táborského, Cornova 32, Brno.

0 činnosti poboček, která z pochopitelných důvodů nedosahovala aktivi
ty minulých le t , pojednáme souborně, za rok při p ř íle ž ito s t i valného shromáždě
ní národních společností. »



V tomto roce dosáhli významného životního jubilea t ito  clenove 1 SMS :

Dr Bouška Jan,CSc, Praha , nar. 25.11.1908 
prof.Dr Qrandejs Stanislav, Praha, nar. 10.11.1918 
Ing Dr Hrubéš Pavel, Praha, nar. 29.1.1903 
Frt.Konečný ,p ro f.v .v ., Prostějov, nar. 8,7.1903 
Meduna J os ., Praha nar. 11.6.1908 
Mrkos Antonín ,CSc nar. 27.1.1918 
Pejml Karel. Doksany nar. 30.12.1918 
Fiskáček Václav Jos., Plzeň nar. 28.1.1893 
prcf. Ing Smolař V ácl., Brno nar. 20.10.1903 
Dr Vesecký Antonín, Praha nar. 13.4,1908
Dr Veselý Emil, Praha nar. 16.8.1903 f
Daně Ján, Bratislava nar, 17.7.1903
pr°f.Dr Hensel Juraj, Bratislava nar. 21.4.1908
Kadlec Rudolf, Bratislava nar. 11.11.1918
Popálený Ján, Bratislava nar. 19.11.1918
Valovič Šimon, Bratislava nar. 19.4. 1913

Č & , meteorologická společnost přeje všem letošním jubilantům hodně 
osobních i  pracovních úspěchů.

Výsledky dotazníkové akce Věstníku ČSMD 1968

Je nutné předeslat, že tato akce skončila pro pořadatele jistým zklamá
ním. Účastnilo se j í  totiž  jen 26 členů’ ČSMS ( tedy necelých 9% registrovaného 
členstva) a to je skutečně velmi málo. Svědčívto o mizivém zájmu členů o čin
nost Společnosti : vždyt těch 26 členů, kteří "do toho chtějí mluvit" nepokrý
vá ani počet všech funkcionářů Společnosti. Těm pák, kteří svou odpověš zasla li, 
patří náš dík nejen za to, že nám pomohli podat obraz vzorku "veřejného mínění", 
ale i  za velmi podnětné a závažné připomínky k práci Společnosti. Nyní k jednotli
vým otázkám :
1 / Jste spokojen s dosavadní činností ČSMS ?

Spokujeno je 23%, nespokojeno 12% a výhrady má 65% účastníků ankety.
2 / Souhlasíte s organizačním řádem CSMS ?

61% souVLasí, 27% s výhradami, 12% nesouhlasí. Je to s podivem -  p#dle 
tohoto z jištěn í by se ČSMS měla bránit rev izi stanov, která právě probíhá*
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3 / Jen těsná většina 57% považuje příslušnost ČSMS do organizace společností 
při ČSAV za prospěšnou ( 23% 3 výhradami, 20% má negativní stanovisko).

4 / 65% účastníků souhlasí se složením HV, 19% má k němu výhrady, 12% nesouhla
s í a 4% se nevyjádřilo.

5/ Téměř polovina účastníků (46%) má výhrady k programu ČSMS ( souhlasí 42%,
12% nesouhlasí).

6 / Zato naprostá většina 84% se domnívá, že program ČSMS je plněn jen částečná, 
v jeho plnění věří 16% účastníků.

7 /  Většina (76%) se rovněž domnívá, že ČSMS plní jen zčásti svou propagační a 
popularizační funkci ( že j í  p ln í, věří jen 4%, že neplní však 20%)

8 /  Na vahách jsou stanoviska k otázce, zda je členství v ČSMS přitažlivé č i 
ne : 42% si myslí že ano, 52% že ne a 6% se nevyjádřilo.

9 /  K odborné činnosti Společnosti má výhrady 48% účastníků, nemá 42%, není 
spokojeno 6% a nevyjádřilo se 4%.

10/ K činnosti poboček má výhrady 50% členů-úcastníků, spokojeno je 46%, nespo
kojeno jen 4% účastníků, Z porovnání k otázce 1. vyplývá, že mezi členy je 
více výhrad k činnosti Společnosti jako celku než k činnosti poboček.

11/ V převážné většině (80%) zaměstnavatelé uvolňují členy na akce ČSMS, 
někdy 12%, neuvolňují 4% a nevyjádřilo se 4% účastníků.

12/ 65% účastníků se domnívá, že jsou příspěvky přiměřeně vysoké, 29%, že nízké,
$■% se nevyjádřilo. Nikdo se nedomnívá, že jsou příspěvky p ř íl iš  vysoké.

13/ Nikdo s i nemyslí, že by akcí Společnosti bylo p ř íl iš  mnoho. Že jich  je při
měřeně se domnívá 67% účastníků, 29% se jich  zdá málo, 4% se nevyjádřilo.
14/  75% účastníků je toho názoru, že by se činnost ČSMS neměla soustřeďovat jen

na odborné problémy, ale že by se měla stát i  společenskou základnou meteo
rologů.

15/ V sídle pobočky bydlí 84% účastníků, 16% ne.
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Hlavní výbor a sekretariát ČSMS děkuji všem členům za spolupráci v uplynul‘•-'m 
roce a dovoluji s i přát příjemnou pohodu a mnoho úspěchů nejen o vánocích, ale i  v 
celém nastávajícím roce 196f;*
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U p o z o r n ě n í  : Ještě jednou naléhavě připomínáme těm členům, kteří
dosud neodeslali členské dotazníky (připojené k Věstníku č. 19), aby tak u č in ili 
co nejdříve. Uvedení členské kartotéky do pořádku před ustavením národních spu- 
lečností je velmi nutné.

Současně ještě jednou žádáme ty členy, kteří dosud nezaplatili členské pří
spěvky a kteří mají zájem na dalším členství v ČSMS, aby je odeslali do konce t .r .
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